



语言学/汉语类核心期刊

国内统一连续出版物号 CN 14-1059/H

语文研究

YU WEN YAN JIU

2020
LINGUISTIC
RESEARCH **2**

目 次

中古译经中的 A 型“人称代词+NP”组合

——佛教汉语汉外混合性质的新证据 朱庆之 (1)

当代大型字书收录《龙龕手鏡》疑难字考释(10 则) 杨宝忠, 王亚彬 (17)

汉语“窗户”语义场词语的历时演变与共时分布 陈怡君, 汪维辉 (24)

“妬”“妒”正俗考 王挺斌 (32)

“很”修饰带不定数量成分动词短语用法的历史来源 王灿龙 (36)

名源话语标记的语义类型、形成机制与语用功能 姚双云 (45)

多义构式“还 NP 呢”的分化、构式化及构式性演化 王世凯 (53)

时间参照与会话的互动序列 饶宏泉 (60)

Contents of Major Papers

The A-Type of “Personal Pronoun+NP” Combinations in Chinese Translations
of Indian Buddhist Literature in Medieval Period

——The New Evidence of Hybridity of Buddhist Chinese Zhu Qingzhi (1)

The Interpretation on the Ten Difficult Characters in Longkanshoujing Included

in the Contemporary Large-scale Dictionaries of Chinese Characters Yang Baozhong, Wang Yabin (17)

On the Diachronic Evolution and Synchronic Distribution of

Chinese Window Semantic Field Words Chen Yijun, Wang Weihui (24)

Research on the Which is Standard Form or Vulgar Form

between the Character Du (妬) and Du (妒) Wang Tingbin (32)

Study on the Usage of the Adverb Hen (很) Modifying a Verb Phrase

with a Nondeterministic Quantitative Object from a Diachronic Perspective Wang Canlong (36)

The Semantic Types, Formation Mechanism and Pragmatic Functions

of Discourse Markers Derived from Nouns Yao Shuangyun (45)

Differentiation, Constructionalization and Constructional Changes

of Polysemy Construction “Hai (还) NP Ne (呢)” Wang Shikai (53)

Temporal Reference and Interaction Sequence in Conversation

..... Rao Hongquan (60)

本刊实行双向匿名审稿制度 本刊不以任何方式收取任何费用